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Protokół z XIV Zgromadzenia Związku „Komunalny Związek Gmin Regionu
Leszczyńskiego” z dnia 30 listopada 2015 roku.

Zgromadzenie Związku otworzył Jacek Karmiński, Przewodniczący Zgromadzenia
Komunalnego Związku Gmin Regionu Leszczyńskiego, Wójt Gminy Lipno.

Jacek Karmiński: Witam serdecznie Panią Burmistrz, Pana Prezydenta, Panów Burmistrzów
i Wójtów, Pana Przewodniczącego oraz pracowników Związku. Szanowni Państwo otwieram
czternaste Zgromadzenie Komunalnego Związku Gmin Regionu Leszczyńskiego. Na sali jest
obecnych 12 na 18 Reprezentantów Gmin z prawem głosu, zatem Zgromadzenie jest władne
obradować i podejmować decyzje. Dziękuję Państwu za przybycie. Szanując Państwa czas
i dbając o to aby w chwili głosowania nad uchwałą było nas co najmniej dziesięcioro
uprawnionych do głosowania, zaproponuję Państwu zmianę porządku obrad, który
otrzymaliśmy. Punkt 7, czyli podjęcie uchwały proponuję przenieść do punktu 4, poprzedni
punkt 4 stanie się punktem piątym itd. zgodnie z otrzymanym porządkiem obrad. Bardzo
proszę o przegłosowanie mojej propozycji. Kto jest za zmianą porządku obrad, kto przeciw,
kto się wstrzymał?

Za – 12 gmin
Przeciw – 0
Wstrzymało się – 0

Przewodniczący Zgromadzenia: Dziękuję Państwu bardzo. Przeczytam zatem zmieniony
porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przyjęcie porządku obrad.

4. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu
udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny oraz
warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić
będzie pomoc publiczną oraz wskazania organu uprawnionego do udzielania tych ulg.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.

6. Informacja Przewodniczącego Zarządu Związku.

7. Interpelacje i zapytania członków Zgromadzenia.

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

9. Wolne głosy i wnioski.

10. Zakończenie posiedzenia.

Kto jest za przyjęciem takiego porządku obrad? Czy ktoś jest przeciw? Czy ktoś się
wstrzymał? Dziękuję.

Za – 12 gmin
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Przeciw – 0
Wstrzymało się – 0

Wobec tego porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. Dziękuję.

Przechodzimy do punktu czwartego porządku obrad. Podjęcie uchwały w sprawie określenia
szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych
mających charakter cywilnoprawny oraz warunków dopuszczalności pomocy publicznej w
przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organu
uprawnionego do udzielania tych ulg. Proszę Pana Przewodniczącego o krótki komentarz.

Eugeniusz Karpiński: Szanowni Państwo. Ta uchwała jest konsekwencją nieprzyjęcia przez
Państwa uchwały o podobnej treści na poprzednim Zgromadzeniu Związku w dniu 8
października 2015 r. z jedną istotną różnicą: w poprzednim projekcie uchwały, w przypadku
jej przyjęcia to Zarząd podejmowałby decyzję o udzieleniu lub o nieudzieleniu ulgi w spłacie
należności bez względu na wysokość wnioskowanej przez dłużnika Związku kwoty.
Państwo wyraziliście szereg swoich wątpliwości, tym bardziej, że w imieniu Zarządu
stwierdziłem nieformalnie, że jeżeli dostaniemy od Państwa takie narzędzie,
w postaci tej uchwały, podejmiemy decyzję o umorzeniu zobowiązań wobec KZGRL Gminie
Osieczna. To wzbudziło u Państwa szereg wątpliwości, w efekcie których uchwała nie została
podjęta. Dlatego uznaliśmy, że to nie Zarząd powinien decydować tylko Zgromadzenie
Związku. W tej sytuacji została przygotowana na dzisiejsze Zgromadzenie kolejna wersja tej
uchwały. Ja nie będę czytał jej całej, bo sens jest bardzo podobny, natomiast różnica jest w
paragrafie piątym, gdzie napisano, że:
„Organami właściwymi do udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych mających
charakter cywilnoprawny są:
1) Zarząd Związku Międzygminnego „Komunalny Związek Gmin Regionu Leszczyńskiego”
w przypadku, gdy kwota należności pieniężnej nie przekracza 5.000,00 zł;
2) Zgromadzenie Związku Międzygminnego „Komunalny Związek Gmin Regionu
Leszczyńskiego” w przypadku, gdy kwota należności pieniężnej przekracza 5.000,00 zł.”

Jeżeli Państwo podejmiecie tę uchwałę to powstanie narzędzie umożliwiające ew.
umorzenie zobowiązań Gminie Osieczna. Z praktycznego punktu widzenia będzie to
skutkowało koniecznością zwołania pod koniec roku kolejnego Zgromadzenia, niezależnie od
tego Zgromadzenia, które będziemy mieli 10 grudnia, kiedy będzie podejmowana uchwała
m.in. w sprawie budżetu na przyszły rok. Problem polega na tym, że ta uchwała, aby stała się
obowiązująca, to znaczy aby Zarząd lub Zgromadzenie mogło podjąć decyzję o ew.
udzieleniu pomocy np. w postaci umorzenia Gminie Osieczna jest aktem prawa miejscowego
i musi być opublikowana w Dzienniku Urzędowych Woj. Wielkopolskiego a po dwóch
tygodniach od daty opublikowania staje się prawem. Dopiero w pierwszym dniu
obowiązywania/ tutaj może Pan Przewodniczący Zgromadzenia zdecyduje kiedy/ zwołane
zostanie Zgromadzenie i Państwo podejmiecie decyzję o udzieleniu lub nie Gminie Osieczna
pomocy. My ze swojej strony, jako Zarząd deklarujemy, że jeszcze tego samego dnia, jeśli
Państwo zdecydujecie o umorzeniu lub nie, tę decyzję wykonamy, albo na podstawie
porozumienia z Gminą Osieczna o umorzeniu albo też oświadczeniem o odmowie umorzenia.

Obliczyliśmy wysokość zobowiązania Gminy Osieczna na koniec roku (na dzień 31
grudnia), wychodzi to niecałe 850 tys. zł, z tego ponad 700 tys. zł to należność główna,
pozostała kwota to odsetki. Dziękuję.

/w międzyczasie do Zgromadzenia dołączył Burmistrz Rawicza – Grzegorz Kubik/
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Jacek Karmiński: Szanowni Państwo. Do rozmowy o terminach kolejnych posiedzeń jeszcze
wrócimy. Czy są jakieś pytania, wątpliwości odnośnie uchwały?

Burmistrz Pogorzeli: A co z kosztami sądowymi? Rozumiem, że pokryje je Gmina Osieczna?

Przewodniczący Zarządu: Tak, już pokryła. Te pieniądze, które „wyłożył” Związek zostały
już przez Gminę Osieczna zwrócone KZGRL.

Przewodniczący Zgromadzenia: Czy są jeszcze jakieś pytania? /brak/ Czy życzą sobie
Państwo odczytanie tej uchwały? /nie-wszyscy otrzymali projekt w wersji papierowej/
Jeśli nie, przejdźmy do głosowania. Kto jest za przyjęciem uchwały w sprawie określenia
szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych
mających charakter cywilnoprawny oraz warunków dopuszczalności pomocy publicznej w
przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organu
uprawnionego do udzielania tych ulg. ? Kto się wstrzymał, kto jest przeciw?

Za – 13 gmin
Przeciw – 0
Wstrzymało się – 0

Wobec tego uchwała została przyjęta jednogłośnie. Dziękuję.

Przewodniczący Zgromadzenia: Przechodzimy do punktu piątego: przyjęcie protokołu obrad
z poprzedniego, XIII Zgromadzenia. Czy mam odczytywać cały protokół? /nie/ Czy w takim
razie ktoś ma jakieś uwagi do protokołu? /brak uwag/. W związku z tym, kto z obecnych jest
za przyjęciem protokołu z XIII Zgromadzenia Związku? Proszę o podniesienie ręki. Czy ktoś
się wstrzymał?

Za – 13 gmin
Przeciw – 0
Wstrzymało się – 0

Wobec tego protokół z XIII Zgromadzenia Związku z dnia 8 października 2015 r. został
przyjęty jednogłośnie.

Jacek Karmiński: Przechodzimy do punktu szóstego dzisiejszego Zgromadzenia. Panie
Przewodniczący, proszę o informację.

Eugeniusz Karpiński, Przewodniczący Zarządu KZGRL: Szanowni Państwo, Jeżeli Państwo
pozwolicie, dzisiaj nie chciałbym omawiać szeroko sytuacji Związku. 8 października na
Zgromadzeniu Związku informowałem Państwa jak wyglądają wyniki finansowe Związku,
jakie są szanse, zagrożenia za minionych 9 miesięcy. Niestety aktualnie nie mamy jeszcze
informacji jak się kształtuje listopad, ale na podstawie obserwacji października, niestety
muszę stwierdzić, że odwróciły się tendencje. To znaczy maleją wpływy a rosną znacząco
koszty. Za parę dni będziemy dysponować dokładnymi danymi za 11 miesięcy b. roku
i wtedy będziemy wiedzieć, jak przypuszczalnie może się kształtować wynik finansowy na
koniec roku 2015; aczkolwiek zawsze nam ten grudzień zostanie a nasi płatnicy są
nieprzewidywalni. Dlatego wszystko szerzej omówię, jeżeli Państwo pozwolicie na kolejnym
Zgromadzeniu. Chyba, że są jakieś pytania? /brak/
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Jacek Karmiński: Dziękuję. Właśnie to chciałem zaproponować. Czy ktoś z Państwa ma
jakieś pytania do wypowiedzi Pana Przewodniczącego? Zatem przechodzimy do punktu
siódmego: Interpelacje i zapytania członków Zgromadzenia. Bardzo proszę Pan Burmistrz
Kubik chciałby zabrać głos.

Burmistrz Rawicza, Grzegorz Kubik: Ja chciałbym powtórzyć moją prośbę z poprzedniego
Zgromadzenia, a mianowicie proszę o uszczelnienie systemu. Ciągle jest wiele osób, które nie
mają złożonych deklaracji, ludzie o tym wiedzą i pytają dlaczego oni płacą a inni nie.
Zaczyna to ich bulwersować. Proszę o ciągle działania i ich intensyfikacje.

Eugeniusz Karpiński, Przewodniczący Zarządu KZGRL: Uszczelnienie systemu to nasz
priorytet od chwili zaistnienia Związku. To sprawia, że wszyscy jesteśmy solidarni. Nie może
być tak, że ci uczciwi płacą a ci nieuczciwi nie płacą. Staramy się to robić. Wiemy że są
„dziury” w systemie i jeszcze przez jakiś czas te dziury będą. Często to wynika z długości
całej procedury „zmuszenia” właściciela nieruchomości do złożenia deklaracji; bo jeżeli on
deklaracji nie złoży, upiera się, że nie wytwarza odpadów, albo nieruchomość jest
niezamieszkała, wszczynamy procedurę postępowania administracyjnego w celu wydania
decyzji, często mieszkaniec się odwołuje do SKO. My te sprawy wygrywamy, ale to
wszystko trwa. Decyzja pozwala nam wystawić tytuł egzekucyjny, a jeszcze do
wyegzekwowania tej kwoty przez Urząd Skarbowy też mija sporo czasu. My te odpady
oczywiście odbieramy, jeżeli są wystawiane; ale to nie znaczy, że nic w tej kwestii nie robimy
i nic się nie dzieje; mimo że sąsiedzi mogą odnieść takie wrażenie.

Grzegorz Kubik: Ja dorzucę jeszcze taką prośbę, aby Państwo bardziej docierali z tą
informacją, już nie do nas bezpośrednio ale do mieszkańców. Bo ludzie o tym nie wiedzą
i myślą, że może się uda nie płacić. A jakby wiedzieli, co im grozi to może byłoby inaczej.
Może do mediów dać taką informację o konsekwencjach.

Eugeniusz Karpiński: My zawsze chętnie współpracujemy z mediami. Gdybyście Państwo
zechcieli taką informację przekazywać, np. ile w konkretnej gminie złożono deklaracji, ile
osób jest zameldowanych a ile zadeklarowanych; to potem przez radnych, sołtysów a często
przez media lokalne się to rozchodzi. Wtedy informacja mówiąca, że nadal są sytuacje, że
ktoś nie złożył deklaracji, że są tego konsekwencje spowoduje, że mieszkańcy, który jeszcze
nie złożyli deklaracji, wreszcie to zrobią. Nawet jeśli są to tylko dwie osoby, do od lipca 2013
roku to jest 30 miesięcy, robi się nawet z małej kwoty miesięcznej, kilkaset złotych w sumie.
Mimo, że jest to bez odsetek i Związek praktycznie kredytuje mieszkańca.

Grzegorz Kubik: gdybyśmy otrzymali od Państwa informację o ilości złożonych deklaracji,
różnicy między osobami zameldowanymi a wykazanymi w deklaracji itp.

Przewodniczący Zarządu: Ja, albo któryś z kolegów z Zarządu chętnie taką informację
przekażemy. My się posiłkujemy wszelkimi źródłami wiedzy o nieprawidłowościach systemu,
także anonimami, których do nas sporo wpływa. Wszystkie sprawdzamy.

Burmistrz Rawicza, Dobrze, w takim razie ustalamy, że tak to robimy.

Przewodniczący Zgromadzenia: Dziękuję. Czy ktoś ma jeszcze pytanie?/brak/
.Ponieważ nie było żadnych interpelacji złożonych na piśmie a na zapytania odpowiadano na
bieżąco przechodzimy do punktu „Wolne głosy i wnioski”. Chciałbym rozpocząć dyskusję od
ustalenia terminów naszych kolejnych, grudniowych spotkań. Czy jesteśmy w stanie



5

wypracować sobie tutaj sposób aby nie spotykać się grudniu dwukrotnie? Aby nie zabierać
Państwu cennego czasu, czy można tak to zorganizować aby spotkać się raz a skutecznie
i podjąć wszelkie uchwały, które są niezbędne dla funkcjonowania Związku ale też szanujące
tę sytuację, dla której dziś się spotkaliśmy. Tak aby zamknąć temat w starym roku
budżetowym. A jeśli się okaże pod koniec dyskusji, że jednak są konieczne dwa spotkania, to
tez chciałbym od Państwa usłyszeć deklarację, że Państwo to akceptujecie i czy możemy
liczyć na odpowiednią frekwencję, umożliwiającą podjęcie stosownej uchwały. Pani
Burmistrz, Panie Prezydencie, Panowie Burmistrzowie i Wójtowie, proszę o chwilę rozmowy
na ten temat. Panie Przewodniczący, proszę.

Eugeniusz Karpiński: Szanowni Państwo, jeśli mogę chciałbym prosić, apelować do Państwa
a zwłaszcza do Pana Przewodniczącego, bo to on zwołuje Zgromadzenie abyśmy mogli się
spotkać dwa razy. Państwo otrzymaliście już zaproszenia na Zgromadzenie w dniu 10 grudnia
b.r. Z punktu widzenia Zarządu, jest to Zgromadzenie najistotniejsze, ponieważ będzie
podejmowana uchwała o budżecie na rok 2016 i Wieloletniej Prognozie Finansowej. Są tam
również projekty uchwał mówiące o zmianach w budżecie na rok 2015 i WPF na lata 2015 -
2018. Chciałbym Państwu wytłumaczyć, dlaczego zależy nam na dwukrotnym spotkaniu.
Podpisaliśmy umowę na dość istotne szkolenie o wartości kilku tysięcy złotych o kontroli
zarządczej. Na to szkolenie dostaliśmy 80 % dofinansowanie z Powiatowego Urzędu Pracy,
także nas to będzie kosztować niewiele. Warunek jest taki, że ta umowa, która została
podpisana z firmą szkolącą, musi być skonsumowana w sensie zapłaty do 12 lub 15 grudnia.
Z drugiej strony, aby dostać to dofinansowanie, to faktura, która zostanie zapłacona za
szkolenie, musi w opisie zawierać informację, że zapłacono z dofinansowaniem
z PUP. Jest to warunek konieczny wypłacenia dotacji. Gdybyśmy 10 grudnia nie zrobili tego
zgromadzenia, istnieje zagrożenie, że czegoś nie dopatrzymy, jakieś zdarzenie losowe np.
i będzie problem z otrzymaniem tej dotacji. Z drugiej strony, ten 10 grudnia jest na tyle
bliskim terminem, że jest mała szansa, a właściwie jest to fizycznie niemożliwe, aby dziś
podjęta uchwała weszła w życie. Nawet gdyby jutro w Woj. Dzienniku Urzędowym
opublikowano naszą uchwałę to i tak musi minąć 14 – dniowy okres od dnia publikacji do
dnia wejścia w życie uchwały. Proponowałbym, żebyśmy, w zależności od terminu publikacji
i tego okresu 14 dni spotkali się albo tuż przed Świętami albo w okresie między Świętami a
Nowy Rokiem. Możemy zrobić spotkanie w 14 dniu od publikacji albo 14 dniu + 1 dla
bezpieczeństwa.

Jacek Karmiński: Zrobimy w dniu 14+1.

Eugeniusz Karpiński: Dobrze. W tym dniu, jeżeli Państwo podejmiecie decyzję o umorzeniu,
my jako Zarząd będziemy przygotowani aby ją natychmiast wykonać, to znaczy będziemy
mieli przygotowane porozumienie z Gminą Osieczna o umorzeniu tego zobowiązania albo
będziemy mieć przygotowane oświadczenie, wtedy jednostronne, że Zgromadzenie Związku
nie udziela pomocy w postaci umorzenia. Możemy to wykonać tego samego lub następnego
dnia i sprawę zakończyć w bieżącym roku budżetowym.

Zbigniew Koszarek, Burmistrz Jutrosina: Czy to umorzenie musi być wykonane w tym roku?
Nie może być np. na styczniowym Zgromadzeniu?

Przewodniczący Zarządu: Ja uważam, ale zaznaczam że jest to tylko moja opinia a nie
dosłowna litera prawa, że Gmina Osieczna zrobiła wszystko co mogła zrobić, to znaczy: po
uprawomocnieniu się wyroku złożyła do Zarządu wniosek o umorzenie. Jeżeli by nie została
podjęta ta uchwała i w efekcie decyzja, którą Zarząd wykona na „tak” lub na „nie” to
mogłoby dojść do jakiś reperkusji ze strony Regionalnej Izby Obrachunkowej w stosunku do
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Gminy Osieczna. Zapewne wszyscy tego pragniemy uniknąć. Natomiast z drugiej strony, ale
podkreślam, że jest to moje prywatne zdanie, byliśmy na to przygotowani. Gdy Gmina
Osieczna złożyła wniosek do KZGRL o udzielenie pomocy w postaci umorzenia, myśmy
natychmiast przygotowali projekt uchwały, dający narzędzie Zarządowi. Ta uchwała została
przedstawiona na Zgromadzeniu 8 października, ale Zgromadzenie Związku takiej uchwały
nie podjęło i tym samym takiego narzędzia Zarządowi nie dało, dając taką „żółtą kartkę”
Zarządowi, że to nie Zarząd ma decydować, ale Zgromadzenie Związku. Szanując Państwa
wolę, zmieniliśmy projekt uchwały, przekazujący te kompetencje Zgromadzeniu Związku
a nie Zarządowi. A to powoduje konieczność kolejnego Zgromadzenia.

Adam Mytych, I Zastępca Prezydenta Miasta Leszna: Ja mam taką prośbę do Państwa.
Z uwagi na WPF oraz budżet, Gmina Osieczna bardzo prosi, abyśmy się uporali jeszcze w
tym roku budżetowym z udzieleniem pomocy gminie Osieczna w postaci umorzenia. Pytanie
jest takie: czy chcemy pomóc Gminie Osieczna? Myślę, że wszyscy się zgodzą, że tak. Cała
historia powstania tej zaległości jednoznacznie wskazuje, że Gminie Osieczna trzeba pomóc.
Przewodniczący Zarządu wielokrotnie to tłumaczył. Tutaj mieliśmy trochę różne zdania. Pan
Przewodniczący nie chce ryzykować spraw Związku (dotacja z PUP) przekładając
Zgromadzenie z 10 grudnia na termin późniejszy, na co ja bardzo nalegałem. Dlatego apeluję
do Państwa: spotkajmy się raz jeszcze. Jest to komfort dla Zarządu, ale dla Państwa minus
taki, że trzeba będzie jeszcze raz poświęcić czas i przyjechać.

Eugeniusz Karpiński: Jeśli Państwo zgodzicie się na jeszcze jedno Zgromadzenie w tym roku
to my darowalibyśmy sobie sprawozdanie Zarządu i tak jak dziś, to spotkanie byłoby krótkie
albo nawet jeszcze krótsze. /aprobata zgromadzonych/.

Przewodniczący Zgromadzenia: Powiedzmy sobie tak: jeśli w ciągu tygodnia uchwała
zostanie opublikowana, o co będziemy zabiegać to przed Świętami ok. 22 grudnia takie
spotkanie będzie mogło mieć miejsce, o proponowanej przez Państwa godz. 8-8.30. 10
grudnia, na Zgromadzeniu przekażemy Państwu informację czy uchwała została
opublikowana i będziemy mogli ustalić szczegóły. Wstępnie ustalamy termin: 21 lub 22
grudnia w porannych godzinach. Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos?

Jacek Nowak, Burmistrz Krzywinia: Ja poproszę członków Komisji Rewizyjnej o pozostanie.

Przewodniczący Zgromadzenia: Ktoś jeszcze? /nie/ W takim razie zamykam XIV
Zgromadzenie Związku. Dziękuję Państwu.

Na tym protokół zakończono.

Protokół sporządziła:
Ewelina Lichaj

PRZEWODNICZĄCY ZGROMADZENIA
KOMUNALNEGO ZWIĄZKU GMIN

REGIONU LESZCZYŃSKIEGO

/-/
JACEK KARMIŃSKI


